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Protokół nr BR.0002.13.2021 

Z obrad XLIII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 21 września 2021 

 

Obrady rozpoczęto 21 września 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:02 tego samego 

dnia. Obrady miały miejsce w pokoju nr 104 UM Sulechów. W obradach wzięło udział 18 radnych Rady 

Miejskiej w Sulechowie. Obecni: Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan 

Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, 

Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 

Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda. W 

Obradach uczestniczyli także Zastępcy Burmistrza Sulechowa, Skarbnik Gminy Sulechów, Radca Prawny, 

kierownicy wydziałów UM Sulechów, sołtysi sołectw oraz mieszkańcy. 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie Radosław Murkowski stwierdził obecność 18 radnych Rady 

Miejskiej w Sulechowie na ustawowy i faktyczny stan 21 radnych, co oznacza iż obrady są prawomocne 

do podejmowania uchwał. Przewodniczący otworzył obrady wygłaszając formułę: „otwieram obrady 

XLIII sesji Rady Miejskiej w Sulechowie.” 

Zanim przystąpiono do realizacji porządku Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Mirosław Marcinkiewicz wręczył na przyznaną na wniosek Radnego Województwa Lubuskiego Edwarda 

Jana Fedko Pani Stanisławie Niemirze „Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”. 

Punkt zakończono o godzinie 10:10 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Burmistrz Sulechowa zgłosił wniosek o zmianę porządku po przez wycofanie z porządku obrad druku nr 

443 - projekt uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Wiesław Kołakowski, 

Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Zbigniew Trompa 

NIEOBECNI (4) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Sebastian Tomasz Różycki 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Skarg Wniosków i Petycji radny Piotr Miszkiewicz zgłosił wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 7, jako podpunktu ostatniego, druku nr 457 w sprawie 

rozpatrzenia pisma mieszkańców sołectwa Górzykowo dotyczącego rozbudowy sieci kanalizacyjnej w 

Górzykowie w okolicach drogi gminnej oznaczonej numerami działek 204 i 209. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 



Strona 2 z 13 
 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (4) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew 

Trompa 

Punkt zakończono o godzinie 10:11 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Do informacji nie zgłoszono uwag. 

Punkt zakończono o godzinie 10:18 

 

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag. 

Punkt zakończono o godzinie 10:41 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym. 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag. 

Punkt zakończono o godzinie 10:42 

 

 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sulechów za I półrocze 2021 r., informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacje o przebiegu wykonania planów 

finansowych instytucji kultury. 

Do informacji nie wniesiono uwag. 

Punkt zakończono o godzinie 10:44 

 

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

 

1) (druk nr 440) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:44 

 

 

2) (druk nr 441) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2021 rok, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 



Strona 3 z 13 
 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:45 

 

3) (druk nr 442) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sulechów na lata 2021-2032, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

4) (druk nr 444) w sprawie stawek opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń Odrzańskiej Przystani 

Turystycznej „Port Cigacice” stanowiących własność Gminy Sulechów, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:48 

 

4) (druk nr 445) w sprawie o utracie mocy uchwały w sprawie minimalnych stawek opłat za korzystanie z 

obiektów i urządzeń Odrzańskiej Przystani Turystycznej „Port Cigacice” stanowiących własność Gminy 

Sulechów, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:49 

 

 

5) (druk nr 446) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zielona Góra, 
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Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:50 

 

6) (druk nr 447) w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii rozwoju 

gminy Sulechów 2030, w tym trybu konsultacji, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:50 

 

7) (druk nr 448) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:51 

 

8) (druk nr 449) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zielonogórskiemu, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:52 
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9) (druk nr 450) w sprawie projektu uchwały dotyczącej programu współpracy Gminy Sulechów z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2022, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:52 

 

10) (druk nr 451) w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i 

Młodzieży szkół podstawowych na terenie Gminy Sulechów, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:53 

 

11) (druk nr 452) w sprawie szczegółowych warunków, formy i zakresu oraz trybu postępowania w sprawie 

udzielenia pomocy uzdolnionym dzieciom i młodzieży szkół podstawowych na terenie Gminy Sulechów, 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:53 

 

12) (druk nr 453) w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Miejskiej w Sulechowie do spraw gospodarki 

odpadami i utrzymania czystości na terenie Gminy Sulechów, ustalenia jej składu osobowego oraz 

przedmiotu działania komisji (projekt uchwały Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości), 

Do prac w Komisji zostali zgłoszeni radni: Jan Rerus, Piotr Miszkiewicz, Krystyna Jagodzińska-Kochaniak, 

Wiesław Kołakowski, Radosław Murkowski. Wszyscy radni wyrazili zgodę. 

Głosowano w sprawie zamknięcia listy kandydatów do składu komisji: Jan Rerus, Piotr Miszkiewicz 

Krystyna Jagodzińska-Kochaniak Wiesław Kołakowski Radosław Murkowski.  

Wyniki głosowania 
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Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Na przewodniczącego Komisji radnego Piotra Miszkiewicza. Radny wyraził zgodę. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia kandydatury radnego Piotra Miszkiewicza jako przewodniczącego 

doraźnej komisji Rady Miejskiej w Sulechowie do spraw gospodarki odpadami i utrzymania czystości na 

terenie Gminy Sulechów, ustalenia jej składu osobowego oraz przedmiotu działania komisji.  

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

 

Głosowano w sprawie: członków komisji: Jan Rerus Krystyna Jagodzińska-Kochaniak Wiesław Kołakowski 

Radosław Murkowski.  

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Głosowano w sprawie: 

(druk nr 453) w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Miejskiej w Sulechowie do spraw gospodarki 

odpadami i utrzymania czystości na terenie Gminy Sulechów, ustalenia jej składu osobowego oraz 

przedmiotu działania komisji (projekt uchwały Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości), 

Wyniki głosowania 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 10:55 
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13) (druk nr 454) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie społecznej inicjatywy mieszkaniowej pod 

nazwą SIM Sulechów sp. z o.o. z siedzibą w Sulechowie, 

Wyniki głosowania 

Za: 17, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Wstrzymujący się (1) Roman Rakowski 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 11:19 

 

14) (druk nr 455) w sprawie opinii dotyczącej objęcia przez Gminę Sulechów udziałów w spółce SIM 

Sulechów sp. z o.o. z siedzibą w Sulechowie, 

Wyniki głosowania 

Za: 17, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Wstrzymujący się (1) Roman Rakowski 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 11:20 

 

15) (druk nr 456) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia przez Gminę Sulechów udziałów w nowoutworzonej społecznej 

inicjatywie mieszkaniowej. 

Zastępca Burmistrza Sulechowa Marcin Górzny zgłosił autopoprawkę do druku nr 456- w sprawie 

zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 

sfinansowanie objęcia przez Gminę Sulechów udziałów w nowoutworzonej społecznej inicjatywie 

mieszkaniowej. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem autopoprawki: 

Za: 18, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Głosowano w sprawie: 

(druk nr 456) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia przez Gminę Sulechów udziałów w nowoutworzonej 

społecznej inicjatywie mieszkaniowej wraz z autopoprawką.  
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Wyniki głosowania 

Za: 17, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Wstrzymujący się (1) Roman Rakowski 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 11:23 

 

16) (druk nr 457) w sprawie rozpatrzenia pisma mieszkańców sołectwa Górzykowo dotyczącego 

rozbudowy sieci kanalizacyjnej w Górzykowie w okolicach drogi gminnej oznaczonej numerami działek 204 

i 209. 

Radny Jan Rerus wyraził pogląd, iż petycja była słusznie kierowana do Gminy bowiem dostarczenie wody 

i odbiór ścieków są zadaniem własnym Gminy. Gmina może sama realizować takie zadania, nie cedują 

ich wykonania na spółkę. 

Zastępca Burmistrza Sulechowa Marcin Górzny poinformował, iż spółka została powołana w tym celu, 

gdyż ma ona możliwość odliczania VAT-u czego gmina robić nie może. 

Wyniki głosowania 

Za: 12, Przeciw: 1, Wstrzymujący się: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

Za (12) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, 

Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 

Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, 

Izabela Katarzyna Wojewoda 

Przeciw (1) Wiesław Kołakowski 

Wstrzymujący się (5) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Roman Wilczyński 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Podpunkt zakończono o godzinie 11:42 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Agnieszka Szeląg zapytała o stan realizacji dokumentacji projektowej budowy dróg w 

miejscowości Brzezie k. Sulechowa. 

Radny Wiesław Kołakowski zwrócił się do przedstawiciela Policji w sprawie zakłócania spokoju i 

sprowadzania niebezpieczeństwa w ruchu drogowym przez motocyklistów na drogach gminnych w 

miejscowości Nowy Świat. Radny poprosił o zdecydowaną interwencję w tej sprawie, bowiem z jego 

informacji wynika, że patrol postąpił w tym przypadku zdecydowanie pobłażliwie wręcz zezwalając na 

takie zachowanie. 

Radny Piotr Miszkiewicz zapytał o etap realizacji monitoringu, oraz o nabór strażnika miejskiego a także 

zakup samochodu dla straży miejskiej. 

Radny Wojciech Szefner zapytał o stan realizacji spisu powszechnego oraz szczepień. 

Radny Roman Rakowski zwrócił uwagę na interwencje policji w stosunku do osób nietrzeźwych, które 

po interwencji policji zostały w tym samym miejscu po czym podjęli kontynuację spożywania alkoholu. 

Punkt zakończono o godzinie 11:49 
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9. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 

Mieszkaniec Sulechowa: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, pani Burmistrz. Chciałem zabrać głos jako 

mieszkaniec Sulechowa Marcin Górzny. Korzystając z okazji że jest z nami w tym punkcie sesji pan Radny 

Jan Rerus, a minęła też już połowa kadencji, więc myślę, że to dobry czas na pierwsze podsumowania i 

analizy działalności tej rady. To ja chciałbym przeanalizować działalność - jako mieszkaniec oczywiście, 

przeanalizować działalność radnego Rerusa i zadać mu kilka pytań w zakresie zwłaszcza gospodarki 

odpadami. Bo panie radny, szczerze chciałem panu powiedzieć, że gdyby miał pan choć odrobinę 

przyzwoitości to kto jak kto, ale akurat pan w temacie odpadów powinien jak najmniej zabierać głos. 

Ktoś, kto tyle złego w tym zakresie zrobił - dla nas, mieszkańców Sulechowa, ktoś kto jest tak 

niewiarygodny w tym zakresie jak pan, ktoś kto tyle razy się skompromitował i ośmieszył - nie boję się 

tych słów w tej chwili użyć - po prostu nie powinien się odzywać. To co pan mówi, w nas wszystkich – 

mieszkańcach, wyborcach powoduje tylko uśmiech. Pytanie tylko jaki? U części osób uśmiech 

zażenowania, u części osób uśmiech politowania, bo tego co pan mówił po prostu nie da się słuchać. 

Kolejna kwestia, o której chciałem tutaj w tej chwili powiedzieć to odpowiedz na pytanie dlaczego pan 

tak robi? I wielokrotnie, pośrednio odpowiedział pan na to pytanie chwaląc się tym, że jest pan 

politykiem. Tego nie rozumiem – człowiek, który od 20 lat jest radnym gminnym twierdzi, że jest 

politykiem. Jeśli pan przez dwie dekady nie zrozumiał kim jest radny to znaczy, że pan już tego nie 

zrozumie. Jeśli pan przez 20 lat swojego urzędowania zachował się w taki sposób, w jaki zachowuje się 

pan w tej chwili to jest tak, że pan już się po prostu nie zmieni. Moje pytanie do pana w tym zakresie: 

kiedy skończy pan upolityczniać kwestię odpadów komunalnych? Kiedy wreszcie zacznie pan rozmawiać 

merytorycznie, słuchać to co się do pana mówi i działać wspólnie tak żebyśmy wypracowali kompromis 

i dążyli do tego żeby stawka odpadowa była jak najniższa? Bo przecież oficjalnie na tym panu zależy. 

Natomiast robi pan wszystko żeby było odwrotnie. Generuje pan tylko niepotrzebnie koszty. I o tym 

myślę na kolejnych sesjach w tym punkcie, jako mieszkaniec, będę w stanie kilka rzeczy powiedzieć. A 

na sesji mówi pan mieszkańcom rzeczy populistyczne. No to teraz pojawia się panie radny pytanie. Jest 

pan politykiem populistą czy samorządowcem? Jest pan gospodarzem, dobrym gospodarzem czy 

politykiem? Naprawdę bardzo pana proszę, żeby usiadł pan wreszcie do stołu i zaczął rozmawiać w 

temacie gospodarki odpadami normalnie. Mam nadzieję, że proszę o tylko tyle, a nie aż tyle. Bardzo 

dziękuję. 

Radny Wiesław Kołakowski zaprosił na otwarcie altany zbudowanej w ramach środków z Funduszu 

Sołeckiego. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak zwróciła się do Pana Marcina Górznego podkreślając, iż jej 

zdaniem działalność Radnego Jana Rerusa jest jak najbardziej pozytywna a wypowiedź mieszkańca w 

ocenie jest krzywdząca. 

Komendant Komisariatu Policji w Sulechowie poinformował, że sprawdzi jak przebiegała interwencja 

patrolu w sprawie motocyklistów zgłoszonej przez radnego Wiesława Kołakowskiego. To samo dotyczy 

interwencji patrolu o której wspomniał radny Roman Rakowski. 

Punkt zakończono o godzinie 12:01 

 

10. Przerwa. 

Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę. Przerwa rozpoczęła się o godzinie 12:02 a zakończyła o 

godzinie 12:17. 

 

11. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymujący się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 
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Za (15) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Wiesław Kołakowski, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Roman Rakowski, Jan Zdzisław 

Rerus, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

Wstrzymujący się (2) Przemysław Antoni Pokład, Agnieszka Joanna Szeląg 

NIEOBECNI (4) Piotr Bodnar, Stanisław Kaczmar, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki 

Punkt zakończono o godzinie 12:19 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Zastępca Burmistrza Sulechowa Marcin Górzny poinformował, że dokumentacja w sprawie budowy ulic 

powinna być gotowa do końca września 2021 r. z uwagi na zmianę technologii nastąpiła jednak 

konieczność aneksowania umowy z wykonawcą. Zastępca Burmistrza poinformował, że nowy pojazd dla 

straży miejskiej powinien być na stanie do końca tego roku. Wykonawca monitoringu wykonuje w tym 

momencie projekt. Realizacja jest przewidywana na rok przyszły. 

Zastępca Burmistrza Sulechowa Magdalena Klucznik poinformowała, że konkurs na stanowisko strażnika 

miejskiego został ogłoszony dziś. Dwie dawki szczepienia przyjęło 51,8% mieszkańców gminy natomiast 

jedną dawką jest zaszczepionych 53,6% mieszkańców. W ramach spisu powszechnego spisało się 

83,38% mieszkańców. 

Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) zwrócił uwagę na problem braku wyraźnego numerowania posesji. 

Radna Izabela Katarzyna Wojewoda (Ad Vocem) potwierdziła, że w rozmowach z prezesem GUS uzyskała 

zapewnienie, że gmina Sulechów dobrze wywiązuje się z obowiązku spisowego. 

Radny Jan Zdzisław Rerus: Jestem bardzo zaskoczony wypowiedzią Pana Burmistrza i to jako mieszkańca. 

Myślę, że Pan Burmistrz zdaję sobie sprawę, że zawsze jest burmistrzem jeżeli jest burmistrzem, nie jako 

mieszkaniec. I takie zabieranie poza kolejką tutaj głosu jest nie na miejscu. Natomiast rozumiem, że Pan 

chciał zabrać głos jako mieszkaniec żeby wyłączyć się z możliwości ochrony jako Burmistrza, jako osoby 

funkcyjnej tutaj jako tylko zwykły mieszkaniec. Ale i tak jestem zaskoczony wypowiedzią, dlatego, że w 

ogóle nie rozumiem tego zagadnienia. Ja bym prosił Pana Przewodniczącego żeby całość wypowiedzi 

Pana Burmistrza była mi przekazana. Nie w tym, na wydruku. No, bo tam trzeba całość dokładnie z 

kropką i przecinkiem żeby była ponieważ poczułem się obrażony. Dlatego, że ja nie występuje, nie 

udzielam się na żadnych portalach społecznościowych. Powtarzam na żadnym. W związku z tym nie 

może być tutaj mowy o jakimś tym, że ja tak czy tak. Natomiast moje wypowiedzi w zdecydowanej 

większości, mają 99%. To są na komisjach i na Radzie, i to wypowiadam się w imieniu naszego klubu i 

tego Pan Burmistrz nie może zabrać lub czasem jeżeli chodzi w stosunku do urzędu, to wypowiadam się 

w imieniu Zarządu Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej, co też Pan Burmistrz nie może to 

odbierać tylko ja osobiście. Pan Burmistrz pyta, czy jestem politykiem, czy samorządowcem? Nie 

przypominam sobie nigdy, od 2002 roku, że ja się określił jako polityk. Żebym komukolwiek to powiedział 

to słowo użył. Nie przypominam sobie. Uważa się za samorządowca, nie polityka. Nie jestem w partii 

politycznej jak chciałbym być w partii politycznej to na pewno bym się do niej zapisał. Mówi Pan 

Burmistrz, że robię co innego? A co innego mówię tu jako populista. Absolutnie nie. To co mówię tutaj, 

przedstawiono tą stawkę nową czy sposób w jakim przyjmuje Pan Burmistrz strategie do wywozu czy 

odbioru całkowicie odpadów komunalnych Ja się nie zgadzam z tą strategią i to mówię [niezrozumiałe]. 

Nie zgadzam się. Ja mam inną koncepcję i cały czas ją preferuję. Co nie oznacza, że robię to 

populistycznie. Być może Pana wypowiedź wzięła się stąd, że dzisiaj zapisałem się do komisji, bo jak 

czytałem opinie, nie wiem kto podpisał ale w każdym razie Pana Burmistrza. To ta opinia o powołanie 

komisji negatywna, że no nie jest ta komisja niepotrzebna? Bo moim zdaniem jest potrzebna i to bardzo 

potrzebna. Panie Burmistrzu, takie wypowiedzi ja nie pozostawiam tak sobie. Pan dobrze wie, że ja 

pełnie wiele funkcji. Takie wypowiedzi na forum publiczne przez Pana Burmistrza, mówiące, że ja kłamię. 

Tak można to ocenić. Wprost nie powiedział ale tak to należy ocenić, że ja kłamię, że tylko populistycznie 
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robię, że mi nie zależy na śmieciach, że się na tym nie znam, czy robię co innego w ogóle całkiem? To 

godzą we mnie ale przede wszystkim mogą mieć wpływ na postrzeganie mojej osoby w tych pełnionych 

funkcjach, a te funkcje są i w Sulechowie, i poza Sulechowem, które są. Ja sobie nie pozwolę żeby Pan 

mój dorobek życiowy tak sobie wyszedł jako mieszkaniec, nie jako burmistrz i krytykował. Po drugie, tak 

wprost krytykowanie nie merytoryczne, krytykowanie sobie Radnego przez Pana Burmistrza jest według 

mnie daleko niestosowne. Ja wiem, że może Pan bierze przykłady z parlamentu jak to teraz siebie 

krytykują ale może wziąć dobre przykłady, a nie te gorsze? Każdemu czasem nerwy puszczają i dlatego 

tak się zdarza. Nie widzę żadnego przykładu od czasu, gdy Pan jest Zastępcą Burmistrza, żem Pana uraził, 

żebym w jakiś sposób wywołał to co Pan powiedział dzisiaj. Być może pomylił mnie Pan z kimś na portalu 

społecznościowym, na który nie udzielam się w ogóle. W ogóle jestem przeciwnikiem tych portali 

aczkolwiek kiedyś mówiłem, że założę sobie taki portal ale nie udzielam się, bo to dyskusja najlepsze jest 

face-to-face, patrzę a nie gdzieś tam trudno wytłumaczyć, trudno zrozumieć, trudno się do tego odnieść. 

Ktoś powie słowo, drugi zdanie i cała kołomyja w tym jest. Dlaczego Pan taką wypowiedź powiedział 

dzisiaj? Nie wiem. Ja Pana nigdy nie obraziłem i nie życzę sobie takich, jak ma Pan coś do mnie, proszę 

bardzo. Do biura pójdziemy, porozmawiamy. Natomiast zarzuty nie mogą pozostać bez odpowiedzi. 

Jestem też osobą funkcyjną. Jakaś mnie ochrona w tym wypadku obejmuje, Pana nie. Bo Pan jako 

mieszkaniec. Jakby się Pan wyłączył z tego, z tej swojej ochrony dzisiaj, proszę o sprecyzowanie na 

piśmie. Ja mówię całkiem poważnie. Całkiem poważnie na piśmie, to co Pan powiedział w sensie nie 

ogólnym. W sensie dokładnego wyszczególnienia gdzie, co, gdzie kłamię, gdzie inaczej robię, gdzie 

inaczej przedstawiam? Z czego to wynika? Z jakiego dokumentu? I to oczekuje w ciągu tygodnia. Ja tego 

nie zostawię naprawdę. Miałem za dużo do stracenia, żeby mnie Pan tak potraktował. Ja Pana nigdy tak 

nie potraktowałem. Są Radni, którzy są też tyle samo kadencji co ja, 5 kadencji. I myślę, że mogą 

potwierdzić moje słowa, że to, że mamy różne zdanie, na różne tematy nie oznacza, że neguje drugą 

osobę, że on ma inne zdanie. Nie jednokrotnie żeśmy się tutaj na sesjach tych 5 kadencji ostro wspierali 

w zakresie różnych zdań ale nigdy nie starałem się, być może tak jak kiedyś zdarzyło. A nigdy nie starałem 

się żeby wypowiadać się przeciwko Radnemu, tylko przeciwko tematowi, który jest tak. Dużo Pan mówi 

o śmieciach. Ja wszystko rozmowy pamiętam o śmieciach. I dalej się z Panem nie zgadzam to co Pan 

tutaj zrobił. Pan mówi, że ja dużo zepsułem złego. Ja mam wręcz odwrotne zdanie, że to właśnie Wy 

żeście zrobili źle. Ja to mówię jako Radny. I ja nie mówiłem tego. Ja mówiłem przy zmianie budżetu gdzie 

żeście wyrzucili te niezamieszkałe z systemów, mówiłem, że to jest błąd. I dalej twierdzę, że to jest błąd 

strategiczny. Co nie oznacza, że nie przyjmuję tego do wiadomości jako Uchwała Rady Miejskiej i nie 

realizuje tego. Natomiast nie może mi Pan tego zarzucić, że moje rozwiązanie co było zrobione jest złe. 

Każdy ma inną koncepcję po prostu, którą jest. Ostatecznie decyduje o tym Rada lub Pan Burmistrz 

większością, też tak się powiedzmy dzieje. Na koniec powiem, rzadko mi się zdarza aż tak, to jest chyba 

3 raz, 2 razy się zdarzyło z burmistrzem, który chciał mnie wyrzucić z rady ale przegrał w Naczelnym 

Sądzie Administracyjnym ze mną. Może łut szczęścia miałem. Tu też trzeba przyznać szczęście trzeba 

mieć. W każdym bądź razie przegrał. To były te ostre słowa, co żeśmy mówili ale też wydaje mi się 

wówczas, można sięgnąć, że nerwy puszczały burmistrzowi nie mi, zwykle się tego co było wypowiadane. 

Ale wtedy była wypowiedź, wypowiedzi były Pana Burmistrza. Wiadomo, że samorządowcy czy politycy 

muszą mieć bardziej odporną skórę. Bardziej być odporni na różne krytyki. To jest normalne ale takie 

zarzuty, z taką formą, że burmistrz sobie wychodzi, nagle rezygnuję z burmistrzowania na parę minut i 

staje się mieszkańcem, i składa takie zarzuty, to są dla mnie nie do przyjęcia po prostu. Nie ta forma. Nie 

ten poziom w ogóle. Nie wiem o co chodzi. Także reasumując Panie Przewodniczący, oczekuje 

szczegółowego podania zarzutów. Oczekuje w ciągu tygodnia szczegółowego podania zarzutów, które 

Pan przedstawił. Tak ogólnie i z czego to wynikają te zarzuty, że tak robię jako ja, Ja, Jan Rerus. Chyba, 

że ma Pan wątpliwości do Klubu Naszego Forum, to powinien Pan sprecyzować do klubu. Bo jeżeli ktoś 

się wypowiada w imieniu klubu, to się wypowiada w imieniu klubu. Tak samo jak jest zarząd. On 

dokładnie wie, jeżeli zarząd jest 3 osobowy i 2 przegłosuje jednego, to nieważne kto się wypowiada, to 
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jest zarząd. Nie można do jednego kierować na jego tylko trzeba kierować do wszystkich. Także oczekuje 

w ciągu tygodnia. I jeszcze raz powtórzę, nie zgadzanie się z polityką w zakresie odpadów komunalnych 

z gminą, nie może być powodu do tego, żeby mnie w tym względzie tutaj krytykować pod względem 

tego, że ja robię tyle złego na odpady. Ja próbuję przekonać Radnych. No ale nie udaje się to głosowanie 

jest takie, jakie jest. Jak każdy inny, przy każdym innym projekcie uchwały. Radni między sobą wymieniają 

poglądy i decydują. To dostaje się. Brałem, przyjęte jako decyzja Rady Miejskiej już Pan Burmistrza, ani 

nie chcą przeciw czy za, nie może do tego się odnosić. Ale nie oznacza, że ten co był przeciwny temu, że 

on nagle, nie wiem sprzeniewierzył się mieszkańcom, że jego decyzja była na tyle błędna, że trzeba go 

aż tak krytykować. Różne są wręcz nie wiadomo. Na koniec powiem 1 przypadek tylko gdzieś świętej 

pamięci radny, był akurat przeciwny jako jedyny, na 24 chyba wtedy radnych. Nie będę wymieniał 

nazwiska ale był z PO. Założenie spółki Bukor i wysypisko jako jedyny na 24 Radnych. Ja czytałem te 

wszystkie protokoły, które były zrobione. Jak Pan Burmistrz chce zobaczyć do tego, on jedyny miał rację. 

On jedyny miał rację. Wszystkich 23 Radnych, bo wszyscy głosowali się mylili do tego. Co się okazało 

później, te argumenty, które on przedstawiał okazały się zasadne. Miał chłop racje. I to mu należy 

przyznać. Nie zawsze jak ktoś jest innego zdania, to znaczy, że działa przeciwko mieszkańcom. Po drugie, 

my mamy mały klub, Klub Forum ale mamy stowarzyszenie, które nazywa się Sulechowskie 

Stowarzyszenie Forum. Niejednokrotnie nasze decyzję i sposób działania jaki jest wynika z konsultacji z 

naszymi członkami. Tak jak to jest w partiach politycznych. Partie polityczne też występują przeciw, mają 

kogoś za sobą, występuje 1 ale on ma rzeszę za sobą. Tak samo jest u nas. Także to co Pan dzisiaj zrobił 

oceniam bardzo negatywnie. Tym bardziej, że nie dałem Panu powodów, przynajmniej w ostatnim 

czasie, do takiego wystąpienia przeciwko mnie. Poczułem się źle. Poczułem się urażony. Poczułem się 

obrażony. 

Zastępca Burmistrza Marcin Górzny (Ad Vocem) Pan Radny Jan Rerus wywołał mnie kilkukrotnie w 

swojej wypowiedzi więc chciałbym chociaż kilka słów już żeby nie przedłużając dzisiejszej sesji. Panie 

Radny, ja stoję na stanowisku na takim samym jak Burmistrz, Wojciech Sołtys, że mieszkańców należy 

słuchać. To co mają do powiedzenia mieszkańcy dla nas, burmistrzów, Burmistrza Wojciecha Sołtysa, to 

jest rzecz święta, jakkolwiek banalnie to nie zabrzmi ale tak właśnie jest. Nie kojarzę takiej sytuacji żeby 

Burmistrz, Wojciech Sołtys wchodził w polemikę z mieszkańcem na temat tego co usłyszał od 

mieszkańca. A proszę mi wierzyć, że nie zawsze to był miód i maliny. Nawiązując do Pana wypowiedzi w 

zakresie Pana działalności merytorycznej, doskonale pamiętam nasze rozmowy czy telefoniczne, czy u 

mnie w gabinecie, wielokrotnie się spieraliśmy. Zawsze podaliśmy sobie rękę, zawsze rozstaliśmy się w 

zgodzie. I ja zawsze słucham tego co Pan i słucham tak jak słucham tego co mówią wszyscy inni Radni. 

Nie zawsze się zgadzając. Natomiast przyzna Pan, Panie Janie, że czasami Państwa retoryka na sesjach 

niestety od merytoryki odbiegała i to odbiegała dosyć znacznie. Nad tym boleję, bo jeśli będziemy 

rozmawiali merytorycznie to rozmawia się łatwiej. Ciężko mi wchodzić w tej chwili w głowie 

mieszkańców co mają na myśli mieszkańcy prowadząc taką, a nie inną dyskusję. Natomiast zakładam, że 

jeśli będzie Pan rozmawiał tak jak za najlepszych naszych czasów to bywało tak, bo wielokrotnie 

dochodziliśmy do wspólnych wniosków, to mogę się tylko z tego cieszyć. Bardzo dziękuję. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) do zagłosowania po jego myśli, to jest jego wybór. To jest jego 

wybór. Jak on próbuję to zrobić, w sensie oczywiście kulturalnym takim, żeby było można. Czy on będzie 

mówił, na przykład o śmieciach i zagrożeniach szczurami, czy innymi rzeczami socjologicznymi, czy 

będzie mówił o tym wysypisku, że tam by się robią hałdy, czy o innych zagrożeniach, a to jest jego 

problem. Z tym się nie dyskutuje. Każdy Radny może się wypowiadać w zakresie tutaj pod względem 

danego projektu uchwały i tego Pan nie może zabrać ani mi, ani nikomu innemu Radnemu. I tak będzie, 

było i jest. Najlepsze odpowiedź na to pytanie to jest to, Pana Premiera odpowiedź na temat chleba. No 

mówił powiedzmy ileś tam minut, no i odpowiedział na pytanie czy nie odpowiedział? Miał prawo takie. 

Że teraz memy takie czy inne ale miał prawo tak odpowiedzieć. I tutaj, ja nie życzę też sobie tego, że Pan 

mnie pouczał jak mam mówić do Radnych, merytorycznych, niemerytorycznie. Wszystko jest 
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merytorycznie przekonywać Radnych w zakresie podjęcia danego projektu uchwały. To nie tędy droga. 

A mówił Pan, rozumiem, że Pan powiedział, tak rzeczywiście było. Żeśmy zawsze czy zgodnie, czy 

niezgodnie, czy żeśmy ustalili stanowisko, czy nie, rozeszliśmy się zawsze w bardzo kulturalny sposób, 

podając sobie rękę. Ja stając, obok pani na swoich stanowiskach. To nie przeszkadzało nigdy rozmowy. 

Nie rozumiem co się od tego czasu stało, że Pana nagle takie wypowiedź, jak nie miałem ani z Panem do 

czynienia w sensie rozmów, ani z Panem Burmistrzem, z Panią Burmistrz, ani z nikim z urzędu. Ani nie 

udzielam się na społecznościowych portalach. Nie wiem co się stało. Rozumiem, że to na piśmie mi 

wytłumaczy. Już więcej nie chcę o tym dyskutować. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że wypowiedź Zastępcy Burmistrza jest nieuprawniona i obraźliwa w 

stosunku do radnego Jana Rerusa. 

Punkt zakończono o godzinie 12:58 

 

13. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Roman Rakowski zwrócił uwagę na ograniczenie prowadzenia wielu zajęć pozalekcyjnych w 

gminnych szkołach. Radny poprosił o przygotowanie pisemnego zestawienia godzin pozalekcyjnych w 

placówkach oświatowych. 

Radny Roman Wilczyński poprosił o pomoc w odbudowie dachu domu w miejscowości Kije, który uległ 

zniszczeniu w czasie pożaru. 

Przewodniczący Rady Radosław Murkowski przypomniał radnym o szkoleniu. 

Punkt zakończono o godzinie 13:01 

 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie Radosław Murkowski stwierdził wykonanie wszystkich 

punktów porządku, po czym wygłosił formułę: „zamykam obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w 

Sulechowie”. 

Punkt oraz obrady zakończono o godzinie 13:02 

 

Do niniejszego protokołu załączono transkrypcję wypowiedzi udzielonych w czasie obrad. 


